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Folketingets Arbejdsmarkedsudvalg
Christiansborg
1240 København K

Arbejdsmarkedsudvalget har i brev af 14. maj 2009 stillet følgende spørgsmål nr.
291 (AMU alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra
Eigil Andesen (SF).

Spørgsmål nr. 291:
”Kravet om at indføre uddannelse for alle, der arbejder med personløftere (lifte) 
var en del af den tidligere handleplan for bedre sikkerhed i byggeriet. Ministeren 
bedes på denne baggrund oplyse, hvorfor er der endnu ikke indført en obligatorisk 
uddannelse?”

Endeligt svar:
Jeg har indhentet en udtalelse fra Arbejdstilsynet, som har oplyst følgende:

”Arbejdet med at se på behovet for at indføre et krav om en uddannelse for alle,
som skal arbejde med personløftere, er i gang. 

Arbejdstilsynet arbejder i øjeblikket på et udkast til en samlet bekendtgørelse for 
alle uddannelser på arbejdsmiljøområdet. Spørgsmålet om behovet for at indføre en 
personløfteruddannelse indgår i dette arbejde.

Formålet med bekendtgørelsen er at samle alle uddannelseskrav og beskrive, hvilke 
kvalifikationer man skal have for at arbejde inden for de områder, hvor der i ar-
bejdsmiljølovgivningen er krav om en uddannelse. 

Arbejdstilsynet forventer at forelægge et udkast til bekendtgørelse for Arbejdsmil-
jørådet i løbet af 2009.”

Jeg kan henholde mig til Arbejdstilsynets oplysninger.

Venlig hilsen

Inger Støjberg
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